
 پرچ�م کاروان 
دنيا حيدري
    گزارش

ايران دس�ت به 
دس�ت ب�ه الهه 
احمدي رسيد تا مادر قهرمان، اين بار پرچمدار 
ايران در کاروان اعزامي به جاکارتا باشد. بانويي 
که حالا با به دست گرفتن پرچم کاروان ورزشي 
ايران، مسئوليت هايش چند برابر خواهد شد. 
مصدوميت ناگهان��ي کيميا علي��زاده، معادلات 
پرچمداري کاروان ورزشي ايران را به هم زد تا دختر 
برنزي کش��ورمان در المپيک ريو با تصميم ستاد 
عالي بازي هاي آس��يايي پرچم ايران را به دستان 
الهه احمدي بسپارد. اين بانوي تيرانداز قرار است 
بعد از ليدا فريمان، هما حس��يني و زهرا نعمتي، 
چهارمين بانوي پرچمدار کاروان ايران در بازي هاي 

بين المللي باشد. 
    بدشانسي تکراري

باورش س��خت بود، اما کيميا بار ديگر بازي هاي 
آسيايي را از دس��ت داد، اين را نتايج آزمايش هاي 
پزشکي مي گفت و مس��ئله جدي تر از آن بود که 
بتوان با چشم پوشي از کنارش گذاشت. کيميا در دو 
سال گذشته آسيب هاي متعددي را تجربه کرده، در 
واقع او يک پايش در بيمارستان بود و پاي ديگرش 
در سالن تمرين و مسابقات. او حتي در المپيک ريو 
هم با وجود مصدوميت هاي قديمي روي ش��ياپ 

چانگ رفته بود، اما اين بار مسئله پارگي رباط صليبي 
بود که نمي ش��د با آن کج دار و مريز رفتار يا حتي 
مدارا کرد. طبق تشخيص پزشکان ACL زانوي 
چپ کيميا دچار آسيب جدي شده بود، مصدوميتي 
که يک بار ديگر مانع از حضور کيميا در بازي هاي 
آسيايي شده است. چهار سال قبل، عليزاده به دليل 
نرسيدن به سن قانوني اجازه مبارزه در بازي هاي 
۲۰۱۴ اينچئون را پيدا نکرد و اين بار نيز در آستانه 
سفر آسيب ديدگي مانع از آن شد تا بتواند در اين 
رقابت ها روي شياپ چانگ برود. او حالا بايد تنها 
از روي سکوها شاهد مبارزات هم تيمي هاي خود 
باشد و جاي خود را به مليکا ميرحسيني بدهد که 
دو هفته قبل در رقابت هاي بين المللي کره جنوبي 

به نشان طلا دست پيدا کرد .
    تلاش براي پرچمداري 

بعد از مصدوميت کيميا، اينطور به نظر مي رسيد که 
طبق قاعده يکي از دو گزينه ديگر جاي عليزاده را 
بگيرند. از ابتدا نيز قرار بود از بين الهه احمدي، کيميا 
عليزاده و احسان حدادي يک نفر پرچمدار کاروان 
اعزامي ايران به جاکارتا باشد که بعد از مصدوميت 
بانوي تکواندوکار ايران، قاعدتاً بايد اين فرصت در 
اختيار حدادي يا احمدي قرار مي گرفت. با وجود 
اين، بسياري در پي آن بودند که گزينه هاي ديگري 
را مطرح کنند. کيهاني، رئيس فدراسيون دووميداني 

که از ابتدا نيز بر اين باور بود که حدادي بايد پرچمدار 
کاروان ايران باشد با مصدوميت عليزاده بار ديگر 
اين بحث را پيش کشيد: »در جلسه قبلي انتخاب 
پرچمدار کاروان ايران نيز به عليزاده رأي ندادم و 
رأي من حدادي بود. اين حق احسان حدادي بود که 
پرچمدار کاروان ايران در بازي هاي آسيايي جاکارتا 
شود.« جامعه کشتي نيز بر اين باور بود که در پي 
مصدوميت عليزاده، حسن يزداني بهترين گزينه 
براي پرچمداري است. ووشوکاران هم اين را حق 
خواهران منصوريان مي دانستند و کاراته نيز حميده 
عباسعلي را مطرح کرد، اما ستاد برگزاري بازي هاي 
آسيايي در نهايت مادر قهرمان را به عنوان پرچمدار 

ايران در بازي هاي آسيايي برگزيد. 
    مادر قهرمان، مادر پرچمدار

پرچمداري کاروان ايران بدون شک افتخار بزرگي 
است که هر ورزشکاري آرزوي رسيدن به آن را دارد. 
افتخاري که در بازي هاي آس��يايي جاکارتا بنا بر 
اتفاقات غيرقابل پيش بيني به الهه احمدي رسيد. 
مادر قهرماني که حالا مادر پرچمدار کاروان اعزامي 
ايران به بازي هاي آسيايي است. او اميدوار است که 
بتواند با کسب خوش��رنگ ترين مدال اين بازي ها 
به بهترين شکل ممکن پاسخ اعتمادي را که به او 
ش��ده، بدهد: »خداوند اين افتخار بزرگ را نصيب 
من کرد. اميدوارم بتوانم با دس��ت پ��ر از جاکارتا 

بازگردم و با کسب خوشرنگ ترين مدال بازي هاي 
آسيايي پاسخ اعتمادي را که به من شده، بدهم. از 
اينکه افتخار پرچمداري در بازي هاي آسيايي به 
نمايندگي از کيميا عليزاده و همه قهرمانان ايران 
نصيب من شد، واقعاً شگفت زده هستم. پرچمداري 
بازي هاي آسيايي اندونزي حق مسلم کيميا عليزاده 
بود. او قهرمان بزرگي است که موفق به کسب مدال 
ارزشمندي در المپيک شده اس��ت و من متوجه 
ارزش هاي زياد او هس��تم. زندگي قهرماني واقعاً 
مشکل است، خصوصاً براي يک مادر و يک همسر. 
در طول پنج س��ال گذش��ته مادرم در نبود من به 
دليل اردو و مس��ابقات مختلف، ج��ور من را براي 
تربيت فرزندم »س��يدباور« متحمل شده که من 
مديون او هستم و همين طور مديون پدرم که تمام 
موفقيت هايم مرهون توجه و کمک هاي فراوان او و 
حمايت هاي صميمانه و صبوري هاي همسرم بوده 
است. خوشحالم که در کنار مسئوليت مهم پرورش 
فرزندم، افتخار پرچمداري در بازي هاي آسيايي به 
من رسيده اس��ت. از اعتماد ورزش ايران به بانوان 
قهرمان و نگاه بلند و حمايت هاي وزير ورزش، رئيس 
کميته ملي المپيک، رياست فدراسيون تيراندازي 
و معاونت امور بانوان وزارت ورزش تشکر مي کنم. 
ان شاءالله با کس��ب مدال طلا بتوانم نام کشورم را 
سرافراز کنم و با دست پر به ميهن عزيزم بازگردم.«

حمايت از ورزش بانوان  فقط نمادين نباشد
انتخاب مجدد يک بانوي ورزشکار به عنوان پرچمدار کاروان کشورمان 
در افتتاحيه بازي هاي آسيايي را بايد به فال نيک گرفت. در روزهايي که 
هجمه هاي زيادي عليه بانوان ايران در رسانه هاي غربي مطرح مي شود، 
پرچمدار شدن يک بانو مي تواند پاسخ محکمي به جوسازي هاي غربي ها 
باشد که سعي در منزوي نشان دادن بانوان ايراني دارند. البته درخشش 
بانوان ورزشکار کشورمان در س��ال هاي اخير در رقابت هاي مختلف هم 
نقش زيادي در خنثي کردن س��ياه نمايي ها داش��ته و توانسته چهره اي 
مقتدر از بانوي ايراني در محافل ورزشي دنيا نشان دهد.  به رغم مشکلاتي 
که ممکن است بانوان ايراني با آن روبه رو باشند، اما آنها توانسته اند روي 
سکو هاي جهاني و آسيايي بايستند. مانند  بازي هاي آسيايي که از چند روز 
آينده در اندونزي آغاز مي شود در رشته هاي مختلف ورزشي مانند ووشو، 
کاراته، تکواندو، قايقراني، تيراندازي و چندين رشته ديگر، بانوان کشورمان 
شانس هاي اصلي مدال هستند و پيش بيني مي شود که بتوانند سهم قابل 

توجهي در مدال هاي کاروان ايران در جاکارتا داشته باشند. 
در چنين شرايطي پرچمداري يک بانوي ورزشکار از نظر خيلي ها بهترين 
انتخابي بود که مي توانست صورت گيرد، انتخابي نمادين که نشان از توجه 
ويژه متوليان ورزش به بانوان ورزشکار دارد. با وجود اين، اما به نظر مي رسد 
توجه به ورزش بانوان نبايد تنها در چنين انتخاب هاي نماديني خلاصه 
شود. اينکه هم در المپيک ريو و هم در بازي هاي آسيايي يک بانو به عنوان 
پرچمدار، پيشاپيش کاروان ايران حرکت کند قابل تقدير است، اما ورزش 
بانوان به حمايت هايي فراتر از انتخاب هاي نمادين نياز دارد. حمايت هايي 
که با توجه به ظرفيت ها و پتانسيل هاي بالايي که در ورزش کشورمان در 
بخش بانوان وجود دارد، مي تواند به افتخارآفريني هاي بيشتري در مسابقات 

بين المللي منتهي شود. 
با وجود اين ظرفيت بالا، اما ورزش بانوان از کمبودهاي زيادي رنج مي برد، 
کمبودهايي که سبب ش��ده تا بانوان نتوانند در ش��رايطي برابر با رقباي 
خارجي شان در مسابقات رقابت کنند و در شرايط نابرابري از نظر امکانات 
تمريني و اردويي آماده مسابقات آسيايي و جهاني مي شوند، مسئله اي که 
سبب شده تا يک بانوي ورزشکار نتواند در رقابت هاي بين المللي از تمام 
توانايي هايش استفاده کند. در چنين ش��رايطي همانطور که با انتخاب 
يک بانو به عنوان پرچمدار سعي مي شود جايگاه زن ايراني به رخ جهانيان 
کشيده شود، در بخش زيرساخت ها و امکانات نيز بايد آن توجه و حمايت 
لازم هم صورت گيرد. حمايت هايي که امروز در مقايسه با ورزش مردان 
بسيار ناچيز است و يکي از مهم ترين گلايه هاي بانوان قهرمان کشورمان 
اس��ت، قهرماناني که انتظار دارند حداقل امکاناتي که براي درخشش در 

رقابت ها نياز دارند برايشان فراهم شود. 
بنابراين متولي��ان ورزش از وزارت ورزش و کميته ملي المپيک گرفته تا 
فدراسيون هاي ورزشي بايد همان حمايت و توجهي را که نسبت به انتخاب 
نمادين بانوان به عنوان پرچمدار دارند، متوجه مشکلات و کمبودهاي بانوان 
ورزشکار نيز بکنند  و نسبت به رفع اين مشکلات اقدامات لازم را انجام دهند. 
البته در سال هاي اخير براي ايجاد زيرساخت هاي مناسب در ورزش بانوان 
فعاليت هايي صورت گرفته، اما چنين فعاليت هايي با توجه به پتانسيل 
بالاي ورزش بانوان اندک و ناچيز است. حمايت و فعاليت ها بايد هم وزن 
افتخارات و ظرفيتي باشد که در ورزش بانوان کشورمان وجود دارد. بايد 
شرايط را طوري فراهم کرد که بانوان ورزشکار ايراني با دلگرمي و آمادگي 
بيشتري در رقابت ها حضور پيدا کنند، مسئله اي که مي تواند موفقيت هاي 

بانوان را دوچندان کند. 
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سعيد احمدیان

پرچم » ايران« در دست »مادر« تيرانداز 
الهه احمدي جاي کيميا عليزاده مصدوم را گرفت

 ملي پوش واليبال سفير خيرين مدرسه ساز شد
جامعه خيرين مدرسه ساز و سازمان نوسازي مدارس کشور براي ترويج و توسعه 
فرهنگ مشارکت در مدرسه سازي، نشان سفيران فرهنگي مدرسه سازي را 
به چهره هاي محبوب و سرش��ناس از جمله هنرمندان، ورزشکاران و افراد 
تأثيرگذار جامعه اهدا مي کند. در همين راستا  فرهاد قائمي، عضو تيم ملي 
واليبال جمهوري اس��لامي ايران به عنوان اولين سفير خيرين مدرسه ساز 
در حوزه ورزش معرفي شد و نش��ان سفيران مدرسه س��از را از معاون وزير 
آموزش و پرورش دريافت کرد. مهرالله رخشاني مهر، رئيس سازمان نوسازي، 
توسعه و تجهيز مدارس کشور در اين باره گفته است: »بديهي است تأثيري 
که ورزشکاران و هنرمندان روي افکار عمومي جامعه دارند، بسيار عميق و 
ارزشمند است و افراد علاقه مند به عرصه هنر و ورزش که موفق به احراز شرايط 

عنوان سفيران مدرسه ساز مي شوند، انتخاب و معرفي خواهند شد.«

مانور ورزشي جانبازان و معلولان در فجر 97
صميمي: در جاکارتا نيم نگاهي

 به رده سوم آسيا داريم
رئيس فدراسيون جانبازان و معلولين از برگزاري جشنواره 6 هزار و 5۰۰ نفري 
به مناسبت چهلمين سالگرد پيروزي انقلاب اسلامي خبر داد. نشست خبري 
دکتر حميدعلي صميمي روز گذشته با حضور اصحاب رسانه برگزار شد و 
رئيس فدراسيون جانبازان شرايط تيم هاي اعزامي به بازي هاي پاراآسيايي 

جاکارتا و همچنين جشنواره ورزشي فجر را تشريح کرد. 
   تلاش براي ارتقا در آسيا

رئيس فدراسيون جانبازان و معلولين در ابتداي نشست خود به حضور کاروان 
ورزش ايران در بازي هاي پاراآسيايي اشاره کرد: »ورزش زبان مشترک بين 
کشورها و ملل مختلف است و پيام صلح و دوستي را به دنيا مي رساند. يکي 
از اهداف فدراس��يون جانبازان اعزام تيم هاي خود به بازي هاي آسيايي در 
۱۰رش��ته بوده که نفرات و تيم هاي اعزامي در فاصله باقي مانده تا شروع 
بازي ها مرحله نهايي آمادگي را پشت سر مي گذارند. تلاشمان اين بوده که در 
دو ماه آخر، اردوها طبق برنامه برگزار شوند تا بتوانيم با آمادگي صددرصدي از 
نام و اعتبار ايران در جاکارتا دفاع کنيم.« صميمي در پاسخ به سؤال »جوان« 
در خصوص پيش بيني و انتظار خود از کاروان اعزامي به بازي هاي آسيايي 
گفت: »رهبري تيم هاي اعزامي به بازي هاي پاراآسيايي برعهده کميته ملي 
پارالمپيک است. با اين حال اميدواريم که بتوانيم جايگاه قبلي خود يعني 
چهارمي آسيا را حفظ کنيم و در عين حال نيم نگاهي هم به ارتقای جايگاه 
خود داريم. اين در حالي اس��ت که حريفانمان نيز مي کوشند تا به جايگاه 
ما برسند. در کل براي رسيدن به رتبه اول تا پنجم آسيا رقابت سختي در 
جريان است که البته چين به خاطر تعداد شرکت کننده زيادي که دارد، مقام 

قهرماني را در اختيار گرفته است.«
   جشن بعثت انقلاب

حميدعلي صميمي در ادامه برگزاري جشنواره فرهنگي - ورزشي بزرگ 
معلولان در بهمن ماه سال جاري را اتفاقي بزرگ خواند: »رويداد مهم تري در 
پيش داريم و آن هم جشن بعثت انقلاب و چهلمين سالگرد پيروزي جمهوري 
اسلامي است. بر اساس رهنمودهاي مقام معظم رهبري و همچنين تأکيد 
رئيس جمهور تلاش مي کنيم تا جشن چهلمين سالگرد پيروزي شکوهمند 
انقلاب اسلامي به خوبي انعکاس پيدا کند. برنامه ريزي هاي خوبي براي فجر 
97 انجام داده ايم و چيزي حدود 6 هزار و 5۰۰ ورزشکار در سه رده جوانان، 
بزرگسالان و پيشکسوتان در تهران با يکديگر رقابت خواهند کرد. دشمنان 
اعلام کرده اند که اجازه نمي دهند مردم جشن چهلمين سالگرد انقلاب را 
بگيرند از همين رو قصد داريم تا به صورت متمرکز يک مانور ورزش��ي در 

پايتخت برگزار کنيم.«
اس��تعداديابي و پشتوانه س��ازي هدف ديگر برگزاري جشنواره معلولان و 
جانبازان اس��ت: »بازي هاي پارالمپيک ۲۰۲۰ را در پيش داريم، به همين 
خاطر در جشنواره زمستاني به جوانان ميدان خواهيم داد. حضور جوانان در 
اين رقابت ها آنها را براي آينده آماده مي کند تا جايگزين بزرگسالان شوند 
و قهرماني ايران در آسيا و جهان تداوم يابد.« به گفته صميمي 65 درصد از 
شرکت کنندگان در جشنواره بهمن ماه را بزرگسالان، ۲3 درصد را جوانان و 

۱۲ درصد را پيشکسوتان تشکيل مي دهند. 
   حمايت از توليد داخلي

وي همچنين با تأکيد ب��ر توليدکنندگان داخلي ابراز امي��دواري کرد که 
کمبودهاي س��خت افزاري ورزش��کاران جانباز و معلول هرچه س��ريع تر 
برطرف شود: »در رشته بس��کتبال با ويلچر کمبودهايي داريم که به يکي 
از توليدکننده هاي داخلي سفارش داده ايم. با توجه به تحريم هاي ظالمانه 
در برخي رشته ها مشکلاتي در خريد تجهيزات داريم، اما با مشارکتي که 
با دو شرکت دانش بنيان داخلي داشته ايم، مي توانيم ابزار دووميداني را در 
سطح وسيع توليد کنيم. البته در برخي موارد نيز خريدهاي لازم را بر طبق 
استانداردهاي بين المللي انجام داده ايم. از فدراسيون دوچرخه سواري نيز 

براي برطرف کردن کمبودها قبل از بازي هاي جاکارتا کمک گرفته ايم.«
   حمايت از نعمتي و مهرزاد

رئيس فدراسيون جانبازان و معلولين با حمايت از زهرا نعمتي و مشکلات 
پيش آمده براي مرتضي مهرزاد اظهار داشت: »نعمتي افتخار ما محسوب 
مي شود و ما نيز موافقت کرده ايم که او هم در بازي هاي آسيايي شرکت کند 
و هم پارآسيايي جاکارتا. شايد زهرا نعمتي به خاطر حضور در هر دو رقابت 
دچار خستگي شود، اما با روحيه بالايي که دارد احتمال موفقيتش زياد است. 
مهرزاد نيز يکي از بهترين هاي واليبال نشسته و برندهاي ورزش معلولان 
است. او به هيچ وجه مورد غضب سرمربي قرار نگرفته و همه دوستش دارند. 

جايگاه هيچ بازيکني ثابت نيست و بايد براي جوانان هم شانس قائل شد.«

شيوا نوروزي

استراتژي براي تيمداري
 در واليبال وجود ندارد

  انحلال تيم هاي واليبال يا کناره گيري آنها 

محمود افشاردوست

دبير پيشين فدراسيون واليبال

  
از تيمداري و حضور در ليگ برتر قطعاً به 
ضرر واليبال تمام خواهد ش��د. تيمداري 
موقت شرايطي را براي واليبال ايجاد مي کند 
که بازيکنان اطميناني از آينده  خود نداشته 
باشند و نتوانند آينده را پيش بيني کنند. اين 
يک واقعيت اس��ت و ورزش��کاران بايد از 
آينده ش��ان اطمينان داش��ته باش��ند تا 
خيال شان از بابت ارتزاق و گذران زندگي 
راحت باشد. از س��وي ديگر اينکه اين مس��ائل روي کيفيت بازيکنان نيز 
تأثيرگذار است و بدون شک نتيجه آن را در ليگ برتر خواهيم ديد. وقتي اين 
ذهنيت براي بازيکنان ايجاد شود که آينده اي وجود ندارد، ديگر نمي توان از 
آنها انتظاري داشت، وقتي ليگ از اين بابت دچار مشکل شود تيم ملي نيز 
ضربه مي خورد. واليبال حرفه اي شده و بايد حرفه اي در خصوص آن صحبت 
کرد. موافق دستمزدهاي بي رويه نيستيم، ولي بايد در چارچوب حرفه اي، 
قراردادهاي حرفه اي امضا شود تا بازيکنان دغدغه اي جز مسابقه نداشته 
باشند. واليبال ايران جزو هشت تيم برتر جهان است، به همين خاطر نبايد از 
کنار اين موضوع به سادگي عبور کرد. علاوه بر اين، وقتي بودجه مالي تيم ها 
يکسان نباشد بازيکنان خوب جايي مي روند که پول بيشتری  مي دهد. در 
اين ش��رايط ضرر اصلي هم متوجه تيم هاي ضعيف مي ش��ود. متأسفانه 
تيم هايي که براي سرمايه گذاري به ورزش مي آيند هيچ استراتژي و برنامه اي 
ندارند. در واقع جاذبه هاي ورزش و نمايش يک برند خاص علت اصلي حضور 
آنها در ورزش اس��ت. در حالي که براي تيمداري نيازمند برنامه دراز مدت 
هس��تيم، ضمن اينکه نبايد بازاريابي را هم فراموش کنيم. تيم ها بايد به 
درآمدزايي و بازگشت هزينه ها فکر کنند و براي آن برنامه داشته باشند تا در 
نهايت از درآمدهايشان براي تيمداري استفاده کنند. در اين صورت است که 

تيمداري حرفه اي مي شود و واليبال نيز نتايج مثبت آن را مي بيند. 

 تصميم غافلگيرکننده خاتم اردکان
 پس از قهرماني در آسيا

مسئولان خاتم اردکان پس از قهرماني در جام باشگاه هاي واليبال آسيا 
اعلام کردند که فصل آينده تنها در رده هاي پايه تيمداري خواهند کرد. تنها 
چند ساعت پس از قهرماني خاتم اردکان در جام باشگاه هاي واليبال آسيا 
بود که شايعاتي در مورد انحلال اين تيم پرطرفدار شهرستاني مطرح شد، 
شايعاتي که مسئولان خاتم اردکان با قاطعيت اعلام کردند صحت ندارد 
و در فصل آينده نيز به تيمداري ادامه  مي دهند، اما قرار است برخلاف دو 
فصل گذشته اين بار بيشتر با هدف مسائل پايه و پشتوانه سازي براي واليبال 
اردکان تيمداري کنند. محسن ملت، مديرعامل باش��گاه خاتم اردکان 
ديروز در اين باره به خبرگزاري ايس��نا گفت: »تا به حال تصميمي براي 
انحلال تيم گرفته نشده است. براي فصل آينده قصد داريم در واليبال پايه 
سرمايه گذاري کنيم و تاکنون هيچ صحبتي مبني بر عدم تيمداري انجام 
نداده ايم. با سرمايه گذاري روي واليبال پايه قصد داريم تا چند سال بعد با 
تيمي بومي و قدرتمند در ليگ برتر حاضر شويم.« در حالي تيم قهرمان 
آسيا قيد سرمايه گذاري زياد براي حضور در ليگ برتر را زده و قرار است با 
بازيکنان رده پايه وارد ليگ شود که تيم پيکان، پرافتخارترين تيم آسيا و 
ايران نيز به همين وضعيت دچار شده، اين تيم قرار است با تيمي جوان و با 

استفاده از بازيکنان کم نام و نشان وارد ليگ شود. 

ايران در يک قدمي جام جهاني بسکتبال جوانان
در ادامه رقابت هاي بسکتبال جوانان آسيا و انتخابي جام جهاني، تيم ملي 
ايران در آخرين ديدارش از مرحله گروهي به مصاف ژاپن رفت و توانست 
در اين ديدار حساس نيز برنده ش��ود و به عنوان صدرنشين گروه اول به 
مرحله يک چهارم پاياني صعود کند و در يک قدمي صعود به نيمه نهايي 
و کسب سهميه جام جهاني قرار بگيرد. چهار تيم اول اين مسابقات راهي 
رقابت هاي جام جهاني زير ۱9 سال مي شوند. ملي پوشان بسکتبال ايران 
در اين ديدار که تکرار فينال دوره قبل بود با نتيجه 7۱ بر 6۴ حريف مدعي 

خود را شکست دادند. 

بيرانوند- بشيکتاش، تکذيب شد!
درخشش عليرضا بيرانوند در جام جهاني به عنوان 

 حامد قهرمانی
      چهره

سنگربان تيم ملي فوتبال با نيمکت نشيني دو هفته 
اخير او در رقابت هاي ليگ برتر شايعه و حاشيه را 
پيرامون او زياد کرده است. اين حاشيه ها وقتي در کنار پيشنهاد خارجي بيرانوند 
از بشيکتاش قرار مي گيرد بيشتر رنگ و بوي واقعيت به خود مي گيرد، واقعيتي که 
هرچند مسئولان باشگاه پرسپوليس و ش��خص برانکو به عنوان سرمربي اين تيم 
سعي در کتمان آن دارند، اما پالس هايي که از اين جريان مخابره مي شود حکايت 
از جدايي بيرانوند از پرسپوليس دارد، حتي اگر عنوان شود که او در بازي اين هفته  

سرخ ها مقابل استقلال خوزستان درون دروازه پرسپوليس قرار 
مي گيرد. برانکو در خصوص وضعي��ت دروازه بان تيمش 

مي گويد: »من نمي دانم رس��انه ها درباره چه 
موضوعي صحبت مي کنند و اين شايعات 

از کجا مي آيد. بيرانوند با ما قرارداد دارد 
و جوک هاي��ي هم ک��ه در خصوص 

ناراحتي من از او مطرح مي ش��ود 
خيلي وقت است که فراموش 

شده اس��ت.« حميدرضا 
گرشاسبي، مديرعامل 
پرس��پوليس هم با رد 
هرگون��ه مذاک��ره در 

خصوص ترانس��فر کردن 
بيرانوند عنوان مي کند: »هيچ مذاکره اي با 
باش��گاه هاي خارجي و خصوصاً بشيکتاش 
انجام نشده اس��ت. اين اخبار شايعه است و 
من تمام آنها را تکذيب مي کن��م. بين او و 
برانک��و نيز هي��چ اختلافي وجود ن��دارد و 

بيرانوند همچنان دروازه بان ماست.«

سرخابي ها بايد خوداتکا و مستقل پيش بروند

اس�تقلال فصل 
 فریدون حسن

    فوتبال
نقل و انتقالات را 
به حريفان باخته 
ت�ا ش�روع چن�دان اميدوارکنن�ده اي در 
رقابت ه�اي لي�گ برت�ر نداش�ته باش�د.

آبي هاي پايتخت به رغم سروصداي زياد شفر مرد 
آلماني اين تيم، بازيکنان تأثيرگذار فصل قبل خود 
را به راحتي از دس��ت داده اند و در پر کردن جاي 
خالي آنها هم ناموفق بود ه اند تا اوضاع اين تيم هر 
روز بدتر از قبل شود. حالا اما با گذشت دو هفته از 
رقابت هاي ليگ برتر و در آستانه هفته سوم و ديدار 

حساس استقلال و تراکتورسازي دوباره نام چند 
بازيکن خارجي براي حضور در استقلال و نجات 
آبي ها و شفر بر س��ر زبان ها افتاده است. اولين نام 
دهان  پرکني که اين روزه��ا براي حضور در جمع 
آبي پوشان مطرح مي شود کسي نيست جز ساموئل 

اتوئو، مهاجم سرشناس کامروني که علاقه مندان به 
فوتبال حتماً بازي هاي درخشان سال هاي دور او در 
بارسلون را به خاطر دارند. اتوئو در ابتدا گزينه حضور 
در تراکتورس��ازي بود، اما بعد به گزينه استقلال 
تبديل شد و حالا هم کلاً حضورش در فوتبال ايران 

منتفي شده است. گزينه ديگر استقلالي ها کسي 
نيست جز الحاجي گرو همبازي سامان قدوس در 
استر سوند سوئد، مهاجمي آفريقايي و گل نزن که 
در فصل گذشته در ۲۴ بازي تنها چهار گل به ثمر 
رسانده و حالا قرار است با اين آمار به عنوان جانشين 
تيام در استقلال حضور پيدا کند! انتقالي که به نظر 
مي رسد فقط براي بستن دهان منتقدان و دلخوشي 
هواداران اس��ت، چراکه به طور قط��ع اين بازيکن 
حتي درصدي از توانايي هاي تي��ام را هم ندارد. به 
ميان آمدن نام اين بازيکنان در شرايطي است که 
استقلالي ها با عقد قرارداد با بازيکناني چون تبريزي 
و نيوماير تقريباً به خواسته هاي خود رسيده اند. دو 
بازيکني که بايد منتظر ماند و ديد آيا مي توانند از 
پس فشار حضور در مقابل هواداران ناراضي استقلال 
برآيند و به اين تيم کمک کنند يا اينکه سرنوشتي 

ديگر در انتظارشان است.

اتوئو منتفي شد  
الحاجي گرو آبي پوش مي شود!

      بازتاب موضوع تحقيق و تفحص 
از دو باشگاه استقلال و 
پرس�پوليس وارد فاز جديدي شده است. پس از 
ملاقات اعض�ای اين هيئت با وزي�ر ورزش، حالا 
همه منتظرند تا بحث از جلسه و خبر وارد مرحله 
ش�ود. نتيج�ه  اع�لام  نهاي�ت  در  و  عم�ل 
سيداحسان قاضي زاده هاش��مي، عضو هيئت تحقيق 
و تفحص از باش��گاه ها مي گوي��د: »امي��دوارم در يک 
فضاي آرام و ظرف مدت ش��ش ماه، با توج��ه به اينکه 
افرادي از سوي اين هيئت در دو باشگاه مستقر خواهند 
ش��د عملکرد آنها در مدت ۱۰ س��ال بررس��ي شود. ما 
گزارش هاي قبلي و گزارش هاي جديد را مورد ارزيابي 
قرار خواهيم داد و ان شاءالله نتيجه اين تحقيق و تفحص 

هم در صحن علني مجلس شوراي اسلامي اعلام خواهد 
شد.«

قاضي زاده با اش��اره به هم��کاري وزي��ر ورزش در اين 
خصوص ادامه مي دهد: »آقاي سلطاني فر گزارش خوبي 
از اداره دو باش��گاه، به ويژه در پرداخت بدهي هاي آنها 
داده اس��ت. اميدواريم بتوانيم اين عملکردها را درست 
ارزيابي کنيم. با اين حال دو باشگاه بايد خوداتکا، مستقل 
و رو به جلو پيش بروند و اعتماد عمومي را جلب کنند. 
پشتيباني مردم و اعتماد آنها به اين دو باشگاه بزرگ ترين 
سرمايه هاي آنهاست، سرمايه اي که با روشن شدن نحوه 
عملکرد اين دو باشگاه اميدواريم بيشتر و بهتر از گذشته 
به عنوان حاميان اصلي پرس��پوليس و استقلال حفظ 

شود. ما به حل شدن مشکلات اميدواريم.«


